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DECI USTA PUNA AFTI, NA RUKAMA I NOGAMA PLIKOVI, IZGLEDA GROZNO! Domovi zdravlja krcati, pedijatri na 

nogama zbog opasnog virusa koji hara Srbijom, ovo su svi simptomi 

Pedijatrijska odeljenja u domovima zdravlja puna su dece koja imaju simptome stomačne infekcije, virus BRNU i 

ujede krpelja, upozoravaju lekari. 

Dom zdravlja Vracar 

U Domu zdravlja Savski venac u predškolskom dispanzeru svaki lekar ima oko 50 pregleda, što je na dnevnom nivou 

između 200 i 300. Od ovog broja oko 20 odsto je zbog uboda krpelja, a oko 50 odsto je zbog virusa BRNU, koji 

izaziva bolest ruku, nogu i usta, a reč je o enterovirusu koji se nalazi u digestivnom traktu. 

Pedijatar dr Jelena Mitrović, načelnica Doma zdravlja Čukarica, potvrdila je i da je u toj zdravstvenoj ustanovi 

primetan povećan broj dece s virusom BRNA. 

Izgleda grozno 

- Sam virus nije opasan, ali sve to izgleda grozno s vezikulicama na šakama, stopalima i oko usta. Najčešći problem 

je što deca imaju afte i u ustima, pa teško gutaju. Zato im treba davati nešto od antiseptičnih sprejova ili hranu koja 

je ispasirana i ohlađena. Nije strašno ako dete ne jede često, bitno je da pije, jer to jako boli u ustima, tako da se 

daju i lekovi protiv bolova da malo ublaže sve to, čak i ako dete nema temperaturu - kaže za Kurir dr Mitrović i 

naglašava i da je primetan povećani broj ujeda krpelja, ali da je to ne čudi jer je sezona: 

- Deca koje je ujeo krpelj moraju da se jave lekaru da se on izvadi i da se ubodno mesto prati narednih mesec dana, 

pa ako se pojavi koncentrični krug oko mesta ujeda, da se jave lekaru radi dalje terapije. 

Ukoliko vas ujede krpelj: 

ne mazati alkoholom, benzinom ili acetonom mesto na kom je krpelj 



 
 

krpelja uhvatiti pincetom za rilicu 

okrenuti ga suprotno od kazaljke na satu 

mesto uboda tek onda dezinfikovati 

pratiti stanje uboda 

Ukoliko dođe do crvenila, javiti se lekaru. 

Preti lajmska bolest 

Krpelji mogu biti prenosioci raznih bolesti, ali najčešće bakterije koja izaziva lajmsku bolest. 

Kako se zaštititi od ujeda krpelja: 

izbegavati visoku travu, bujno zelenilo parkova, livade, šume 

pri boravku u prirodi koristiti repelente 

nositi svetlu odeću koja pokriva ruke i noge 

nakon boravka u prirodi pregledati kožu 

proveriti i odeću 

- Nije svaki krpelj zaražen bakterijom koja izaziva lajmsku bolest, ali zbog opreza mora da se vodi računa i da se 

proveri svaki ubod. Nakon boravka u prirodi treba iskontrolisati kožu, a krpelja eliminisati ukoliko je uočljiv. Mesto 

uboda pre vađenja krpelja ne treba mazati alkoholom i benzinom, već krpelja pincetom zahvatiti za rilicu i okrenuti 

ga suprotno od kazaljke na satu. Bitno je da to mesto nakon vađenja bude praćeno. 

Simptomi virusa BRNU 

često odbijanje obroka 

kod male dece se javlja i kašasta stolica 

povišena telesna temperatura, do 38 

povremena glavobolja 

bol u grlu 

inkubacija traje od tri do pet dana, drugog ili trećeg dana bolesti na šakama, stopalima i u ustima se javlja ospa koja 

liči na plikove 

Ukoliko se u roku od nekoliko dana pojavi crvenilo, to može biti znak da je krpelj bio zaražen. Problem može nastati 

ukoliko se to ne prijavi lekaru. Ne treba ignorisati ni temperaturu, koja se može javiti nakon mesec dana - 

objašnjava za Kurir spec. opšte medicine dr Radmila Šehić i upozorava: 

Roditelji zabrinuti 



 
 

Javile se varičele kad im vreme nije 

Varičele ili ovčije boginje pojavile su se među decom u predškolskom uzrastu. Ova zarazna bolest je obično 

sezonskog karaktera, s maksimumom obolevanja u sezoni jesen-zima-proleće, međutim, sve češće se javlja i tokom 

leta. 

- Ako to bude zanemareno i tretirano na svoju ruku, može se desiti da prođe i nekoliko godina pre nego što dođe 

do simptomatologije, naročito neuroloških oboljenja, oštećenja nerava, centralnog nervnog sistema. Sve to može 

da se iskomplikuje i ta osoba je onda kandidat za invaliditet. 

 

 

SPASEN 21 ŽIVOT ZA DAN Lekari sa "Dedinja" oborili svetski rekord! Bez skalpela, dok srce radi, izveli zahtevne 

operacije 

Lekari Instituta za kardiovaskularne bolesti (IKVB) "Dedinje" juče se postavili novi svetski rekord, nakon što su u 

jednom danu izveli čak 21 TAVI proceduru, odnosno zamenu aortnog zaliska na srčanom mišiću. Dedinjski lekari još 

jednom su potvrdili pobednički tron po broju TAVI procedura, a svi pacijenti su dobro i već sutra odlaze svojim 

kućama. 

TAVI procedura je minimalno invazivni zahvat, koji podrazumeva da se bez skalpela, otvaranja grudnog koša i 

zaustavljanja rada srca pacijentu menjaju oboleli zalisci "protezama" napravljenim od svinjske srčane maramice. 

Dvadeset jedan pacijent je juče na Institutu "Dedinje" dobio novi srčani zalistak koji se sastoji od stenta u kom se 

nalaze listići od svinjske ovojnice. Ta implantacija njihov život će, ne samo produžiti, već ga učiniti značajno 

kvalitetnijim. 

U pitanju su stariji, životno ugroženi pacijenti kod kojih aortni zalistak teško može da se zameni kardiohirurškim 

putem, jer i ako prežive operaciju, postoperativni tok je vrlo težak. Kod tako rizičnih pacijenata, izvođenjem TAVI 

procedure, smrtnost je smanjena za čak 50 odsto. 



 
 

Kako je izjavio direktor IKVB "Dedinje" prof. dr Milovan Bojić, svi pacijenti sa jučerašnjih intervencija su zdravo i 

dobro. Oni danas prelaze na odelenja, a sutra se vraćaju svojim kućama. Reč je o pacijentima u osmoj i devetoj 

godini života. 

- Ova procedura se tiče populacije koja je posebno ugrožena, kao što nam je dobro poznato ona spašava ljude u 

starijoj životnoj dobi. Ti pacijenti se u klasičnom operativnom lečenju teško skidaju se mašine za vantelesni krvotok 

i zbog toga je njihov postoperativni tok izuzetno složen i komplikovan - kazao je prof. dr Bojić na konferenciji za 

medije povodom postizanja novog svetskog rekorda u broju izvedenih TAVI procedura. 

Tim kardiologa koji pomeraju granice 

Ovaj svojevrstan podvig juče je izveo tim lekara - interventnih kardiologa, na čelu sa dr Mihailom Farkićem, dr 

Draganom Topićem, dr Milanom Dobrićem, dr Sašom Hinićem, a posebno se ističu dvojica mladih lekara - dr 

Vladimir Zobenica i dr Matija Furtula 

I ovo nije prvi put da stručnjaci Instituta "Dedinje" pomeraju granice u medicinskim dostignućima. Naime, nakon 

obaranja evropskog rekorda krajem marta 2022. godine, kada su naši stručnjaci prestigli čuvenu lajpcišku kliniku sa 

10 TAVI procedura u jednom danu, početkom decembra prošle godine, 17 pacijenata je dobilo novi aortni zalistak 

sa stentom i listićima od svinjske srčane maramice, čime su osvojili i svetski rekord. Tako su juče lekari Instituta 

"Dedinje" oborili i sopstveni rekord koji su postavili. 

Inače, prof. dr Alan Kribije, francuski interventni kardiolog je rodonačelnik TAVI metode, koju je prvi put izveo 

2002. godine. Zahvaljujući njemu, ova metoda se danas izvodi u 170 zemalja sveta, spaseni su životi nekoliko 

stotina hiljada pacijenata starije životne dobi, bez koje bi kardiohirurški zahvat na aortnoj valvuli bio upitan ili bi, 

eventualno, imao komplikovan postoperativni oporavak. 

- Kada smo osvojili svetski rekord u decembru prošle godine, to je bilo 17 takvih procedura. Tada je profesor Kribije 

rekao: "Budite sigurni da će ovaj rekord dugo ostati takav", a ja sam dodao da ćemo ga sami nadmašiti. Ono što je 

novo jeste da smo ovu 21 intervenciju izveli brže i u kraćem vremenskom intervalu nego prethodnih 17 

intervencija. To je znak da se svi učimo znanjima, veštinama, organizacije se dodatno unapređuju, pa smo dobili 

nove lidere. Praksa Instituta "Dedinje" je da nikad ne počiva samo na jednom pojedincu - dodao je prof. dr Bojić. 

Lončar: Obnovićemo Institut "Dedinje 1" 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar čestitao je medicinsikim i nemedicinskim radnicima Instituta "Dedinje" na 

izvanrednom uspehu i najavio obnovu zgrade "Dedinje 1". 

- Nije najteže doći do vrha, mnogo je teže ostati na vrhu, a još teže je te rezultate popravljati i obarati one 

prethodne. Vi ste to uspeli i budite ponosni na to. Smatram da oni koji rade, imaju viziju, volju i rezultate, da treba 

da im se pomogne. Zato ćemo se na sve načine potruditi da u sledećem budžetu bude novca za obnovu zgrade 

"Dedinje 1". Takođe, pokušaćemo da nađemo drugi prostor za Institut za rehabilitaciju koji se nalazi do vas, a da vi 

preuzmete trenutnu zgradu. Plan je da u sledećem budžetu odvojimo novac za još jednu operacionu salu u 

Institutu "Dedinje" - poručio je Lončar. 

 



 
 

 

 

U Kragujevcu o štetnosti duvanskog dima 

"Duvanski dim - izazovi modernog doba" naziv je edukativne tribine, koja je, nakon Beograda, održana i u 

Kragujevcu na Fakultetu medicinskih nauka. Tribinu je organizovalo Udruženje za borbu protiv raka pluća "Punim 

plućima", kako bi se skrenula pažnja javnosti na štetnosti običnih i elektronskih cigareta. 

Đurđina Jovanović iz Mladenovca dve decenije je bila nikotinski zavisnik. Poroka se rešila sama, tako što je tokom 

četiri meseca na dnevnom nivou smanjivala broj popušenih cigareta i već osam godina nije zapalila nijednu. 

“Donela sam odluku da prestanem da pušim, jer su i moji prijatelji polako koji su bili pušači prestajali da puše. Nije 

mi bilo toliko teško jer sam donela tu odluku. Znači, pre nego što prestanete da pušite vi u svojoj glavi morate da 

raščistite da to želite da uradite”, savetuje Đurđina Jovanović, iz Mladenovca. 

Koliko su zapravo duvanski dim i elektronske cigarete štetni za organizam i koje su sve posledice? To već pet godina 

profesor Vladislav Volarević sa svojim timom ispituje na kragujevačkom Fakultetu medicinskih nauka. Istraživanje 

se odvija i uz pomoć dva robota. 

Prof. dr Vladislav Volarević, sa Fakulteta medicinskih nauka u Kragujevcu ističe: „Pacijenti koji boluju od horničnih 

zapaljenskih bolesti, bilo pluća, bilo creva, bilo dijabetes, dakle šećerne bolesti, kod njih ćelije značajano više 

produkuju zapaljenske faktore koji sve te postojeće bolesti značajno pogoršavaju”. 

Dosadašnji rezultati, objavljeni i u svetskim naučnim časopisima, predstavljeni su i na tribini u Kragujevcu. Poruka - 

živeti život punim plućima, bez cigareta: 

“Da mladi ne počnu da puše, oni koji već puše da prestanu da puše, jer prosto da se ne čeka poslednji momenat 

kada ljudi dobiju dijagnozu i tada prestanu. Cilj je da prestanu sa pušenjem dok još imaju zdravlje očuvano”, navodi 

Olja Ćorović, Udruženje "Punim plućima". 



 
 

Procenjuje se da je od ukupnog broja obolelih od karcinoma pluća čak 95 odsto njih pušilo. Stručnjaci kažu da je 

poražavajuće i to što trećina njih i nastavlja da puši i posle dijagnoze kancera. 

 

 


